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ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №16 

от извънредно заседание на ПК по Образование, култура, наука и културно 
многообразие проведено на 09.06.2020г. от 09:10 часа

Днес, 09.06.2020г. се проведе заседание на Постоянната комисия по Образование, 
култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК. При направената 
проверка на кворума беше установено, че присъстват 13 общински съветници поради 
което заседанието може да бъде проведено. Списъкът на присъстващите членове на 
комисията е приложен към протокола - Приложение №1.
Малина Едрева докладва проекта за дневния ред на заседанието като направи 
предложение т. 7 от дневния ред - Доклад вх. № СОА20-ВК08-3733/5/21.05.2020г. с 
вносител г-жа Лилия Донкова, кмет на район Кремиковци, да бъде разгледана 
приоритетно преди останалите точки.

Веселин Калановски отправи молба да не се включват допълнителни точки в дневния 
ред в деня преди заседанието на комисията.

Малина Едрева уточни, че за съставянето на дневния ред на комисията и включването 
на допълнително точки се изпълнява според действащ правилник. Докладът по т. 2 от 
допълнителните точки на днешното заседание отне повече време за подписване поради 
по-големият брой съвносители.

Въз основа на състоялите се разисквания комисията прие дневния ред с предложението 
за приоритетно разглеждане на т.7.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 10

Против няма

Въздържали се 3

Въз основа на гласуването комисията реши:
Приема дневния ред на заседанието с направените предложения.



По т. 7 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК08-3733/5/21.05.2020г. относно: Провеждане на публично 
оповестен конкурс за отдаване под наем на общински имот - помещение за 
стоматологичен кабинет в сградата на 162 ОУ "Отец Паисий", находяща се в кв. Ботунец, 
р-н "Кремиковци" - публична общинска собственост, за срок от 3 /три/ години с вносител 
Лилия Донкова - кмет на район „Кремиковци“

Лилия Донкова, кмет на район Кремиковци, докладва, че става дума за шести пореден 
публично оповестен конкурс за отдаване под наем на конкретния общински имот за 
стоматологичен кабинет, функция която помещението е изпълнявало и до сега, с наемна 
цена от деведесет и два лева без ДДС.

На въпрос зададен от страна на Веселин Калановски дали конкретният стоматологичен 
кабинет ще обслужва учащите в училището, където се нахожда имота, г-жа Донкова 
уточни, че кабинетът предимно обслужва ученици от училището до обяд по НЗОК, а 
следобед обслужва други пациенти.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4345/04.06.2020г. относно: Приемане на отчет за изпълнение 
на Програма „Европа“ на Столична община за 2019г. с вносители Екатерина Йорданова 
-общ. съветник, председател на Програмния съвет на Програма „Европа“, Борис Петров, 
Николай Николов - общински съветници, доц. д-р Тодор Чобанов - зам.-кмет на 
Столична община.

Доц. д-р Чобанов представи на вниманието на членовете на ПК отчета за изпълнение на 
Програма “Европа” на СО за 2019г., чиято основна цел е насърчаването на гражданското 
общество с основни приоритети партньорство със структурите на гражданското 
общество и структурите на местното управление, създаване на устойчиви общи политики 
и модел за социализиране на градски пространства както и насърчаване на иновации и 
дигитални инициативи.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения: 
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13



За 11

Против няма

Въздържали се 2

По т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-3392/2/27.05.2020г. относно: Решение № 65/20.02.2020 г. за 
обявяване на сесия за програмно финансиране и Решение № 133/16.04.2020 г. за промяна 
в изискванията към кандидатстващите организации по Програма за развитие на 
физическото възпитание и спорта /ФВС/ с вносител доц. д-р Тодор Чобанов - 
зам.-кмет на Столична община и Координатор на Програма за развитие на ФВС

Доц. д-р Чобанов докладва, че Програмата за развитие на физическото възпитание и 
спорта /ФВС/ е един от най-старите инструменти за спорт и физически дейности на 
Столична община. Фокусът на програмата е свързан с младежки и децки спортни 
дейности и със спорта като съпътстваща дейност в предучилищното образование. 
Експертната комисия към програмата е оценила положително осемдесет и един проекта 
(41 проекта на районни администрации, десет на неправителствени организации и 
трийсет на районни клубове).

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-691/23.01.2020г. и допълнен с писмо вх. № СОА20-ВК66- 
691/2/21.05.2020г. относно: Приемане на Стратегия за дигитална трансформация на 
София с вносители: Николай Стойнев, Христиан Петров - общински съветница и 
Владимир Данаилов - зам.-кмет на Столична община

Христиан Петров докладва пред комисията методологията по подготовката на 
Стратегията за дигитална трансформация на София. Процесът стартира през 2017 г. в 
сътрудничество с консултанти от Европейската комисия като оценката на дигиталния 
напредък на София е била предмет на широко обществено и експертно обсъждане. 
Работната група сформирана в началото на 2020 г. предлага на вниманието на комисията 
същинската Стратегия включваща визия, мисия и цели като в последствие ще бъдат 
представени пътна карта за пет годишната реализация на Стратегията и програма на 
направление Дигитализация, иновации и икономическо развитие за следващите 
осемнайсет месеца за новото. Дългосрочната визия на Стратегията цели да позиционира 
София на иновативната карта на Европа като превърне града в активен създател на 
пазари и разпознаваема локация за тестване на умни градски решения. Стратегията 



посочва поставянето на гражданите и бизнеса в центъра на административното 
обслужване като се базира върху принципите на сигурност и съвместимост на данните.

Михаил Паргов формулира наличието на консенсус по приоритетите на Стратегията 
като изказа подкрепа за изпълнение на Стратегията.

Методи Лалов изтъкна удовлетворението си от доклада като изказа твърдение, че 
работната група е сформирана по инициатива на ДБ.

Малина Едрева изрази удовлетворението си от представения доклад като посочи, че 
инициативата и работната група са били сформирани от представители на всички 
политически сили в СОС.

Борис Бонев изказа подкрепата си за доклада и отправи въпрос как вносителите на 
доклада предвиждат София да бъде първи клиент на бизнеси предвид временната 
промяна на нормативната база.

Христиан Петров информира комисията, че поетапно присъединяване на районните 
администрации на Банкя, Надежда, Сердика и Триадица към предоставянето на 
осемдесет нови електронни услуги е стартирало. Системата К.е§1Х позволява множество 
услуги да бъдат извършвани по електронен път. Създаването на поста на зам.- кмет по 
дигитализацията представлява важна стъпка.

Божидар Божанов, експерт по електронно управление към групата на ДБ в СОС, изказа 
становището си, че нормативна специализирана уредба е остаряла, но Закона за 
електронно управление и АПК са сравнително нови и позволяват съответните дейности 
по дигитализация. Г-н Божанов посочи, че трябва да се работи за развитие на 
институционален капацитет във връзка с дигиталната трансформация както и да се 
положат усилия в посока на електронната идентификация.

Христиан Петров информира комисията, че по отношение на електронната 
идентификация, в рамките на присъединяването на четири района на Столична община 
към портала на ДАЕУ, е постигнато съгласие да се ползва персоналния 
идентификационен код (ПИК) от НАП както и да се извърши интеграция на услугата 
предоставена от Евротръст и Битекс. Хр. Петров уточни, че пет годишната програма и 
осемнайсет месечния план за действие, който ще третира тези въпроси, ще бъде внесен 
за разглеждане пред комисиите на СОС до три месеца.

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение и нов проект на 
Стратегия внесен с писмо вх. № СОА20-ВК66-691/2/21.05.2020г.

По т. 4 от дневния ред:

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма



Доклад вх. № СОА20-ВК66-3965/21,05.2020г. относно: Споразумение за сътрудничество 
между Столична община и СУ "Св. Климент Охридски" - Институт "ОАТЕ". с вносител 
Владимир Данаилов - зам.-кмет на Столична община

Владимир Данаилов, зам.- кмет на Столична община, докладва пред комисията, че 
разглеждането предложение за споразумение за сътрудничество цели в София да се 
създаде институт за върхови научни постижения в областта на големите данни и 
изкуствения интелект в партньорство между СУ “Св. Климент Охридски”, Унивеситета 
“Чалмърс” - Швеция и Столична община като целта е развтие на съврменни дигитални 
градове.
Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По т. 5 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА19-ГР94-5901/06.12.2019г. относно: Приемане на „Програма за 
дигитализация на Столична община 2020-2022г.“с вносител Методи Лалов - общински 
съветник

Методи Лалов, общински съветник, информира комисията за оттеглянето на доклада 
предвид факта, че Стратегията за дигитална трансформация на София включва идеи и 
приоритети от горепосочения доклад.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията не разгледа доклада тъй като същият е оттеглен от вносителя.

Общо гласували: 
в т.ч.:

За

Против

Въздържали се

По т. 6 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4321 /04.05.2020г. относно: Преименуване на
метростанциите от Трети метродиаметър Борис Бонев - общински съветник

Борис Бонев докладва пред комисията, че с цел по-голяма яснота представя нов 
преработен доклад, чрез който предлага метростанция “Мизия” да се преименува “Овча 
купел”, а метростанция “Овча купел/Нов Български Университет” да се преименува 
“Мизия/Нов Български Университет”.



Веселин Калановски изказа мнение, че включването на наименованието на частен 
университет в името на метростанция е нередно и неправилно и поради тази причина 
няма да подкрепи доклада.
Михаил Паргов също не се съгласи с включването на наименованието на частна 
образователна институция в името на метростанция, но ще подкрепи доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували:
в т.ч.:

13

За 12

Против няма

Въздържали се 1

По т. 8 от дневния ред: > • , > • I

Доклад вх. № СОА19-ВК08-16017/6/20.05.2020г. относно: Провеждане на публично 
оповестен конкурс за отдаване под наем, за срок от десет години, на недвижим имот - 
публична общинска собственост, представляващ помещение, разположено на първи 
етаж в сградата на 170 -то СУ "Васил Левски", находящо се в гр. "Нови Искър", кв. 
"Курило" с вносител Даниела Райчева - кмет на район „Нови Искър“

Даниела Райчева, кмет на район Нови Искър, предлага на комисията да подкрепи 
провеждането на конкурс за отдаване под наем на недвижим имот в рамките на сградата 
на 170-то СУ “Васил Левски” за книжарница при месечна наемна цена от четиридесет и 
два лева без ДДС. При разглеждането на доклада. Комисията по финанси и бюджет на 
СОС е постановила намаляване на срока за отдаване под наем на пет години.

Веселин Калановски отправи въпрос към вносителя на доклада дали наемната месечна 
цена не е прекалено ниска.

Даниела Райчева информира комисията, че наемната месечна цена е определена от 
лицензиран експерт оценител спрямо пазарните стойности, а явилите се кандидати на 
конкурса могат да предложат по-високи цени. В допълнение г-жа Райчева уточни, че 
книжарницата има и социална насоченост в степента, в която дава възможност на 
учениците да услуги без да напускат сградата на училището.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 12

Против няма



Въздържали се I

По т. 9 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-2401/1/03.06.2020г. относно: Присъждане на званието 
"Почетен гражданин на София" на Мариус Донкин - актьор Йорданка Фандъкова - 
кмет на Столична община, Елен Герджиков - председател на Столичен общински съвет, 
Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ на Столичен общински съвет, Светозар 
Ерменков - секретар на Столична община.

Малина Едрева, съвносител на доклада, докладва пред комисията, че поводът за 
предложението за присъждане на отличието е седемдесет годишнината на изтъкнатия 
български актьор и директор на Народния театър “Иван Вазов”.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По дои. т. 1 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4393/05.06.2020г. относно: Предложение за промяна на 
управленската структура на Общинско предприятие „Гробищни паркове “ доц. д-р 
Тодор Чобанов - зам.-кмет на Столична община

Доц. д-р Тодор Чобанов, зам. - кмет на Столична община, мотивира доклада със 
стремежа общинските предприятия да отговарят на добрите европейски практики и 
информира комисията, че докладът предлага промяна в структурата на ОП “Гробищни 
паркове” чрез добавянето на нова зам. - директорска позиция с ресор сигурност и 
контрол в предприятието.

Димитър Антов подкрепя доклада като счита, че създаването на зам. - директорски 
пост с ресор сигурност е наложително.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма



Въздържали се няма

По доп. т. 2 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4458/08.06.2020г. Приемане на решение за изменение и 
допълнение на Решение №137 по Протокол 11 от 16.04.2020г. на СОС по повод 
допълнение към инициативата „Солидарност в културата“, като добавя ново 
Направление №3, с наименование „Подкрепа за независими културни оператори 
/организации/ активно допринасящи за културния живот в Столична община“ заедно с 
насоки за участие с вносители Малина Едрева, Силвия Христова, Ботьо Ботев, Георги 
Георгиев, Калоян Паргов и Карлос Контрера - общ. съветници

Малина Едрева, съвносител на доклада, докладва пред комисията, че след 
рекапитулация на инициативата “Солидарност в културата” въведена от СОС като 
антикризисна мярка в подкрепа на културния сектор ввъ връзка с пандемията СОУГО-19, 
оставащата сума от 74 000 лв. (седемдесет и четири хиляди) лева може да бъде насочена 
за антикризисна подкрепа към трета група творци и творчески организации активно 
работещи в София, които не са традиционно подкрепени от Столична община в рамките 
на Столична Програма “Култура” или Календара на културните събития.

Миряна Маламин - Сирийски, външен експерт към ПК по ОКНКМ участвала в 
изготвянето на доклада, отправи предложение за две изменения: .

1. точка 5 от “Изискванията към кандидатите” да се чете:

„т. 5 С предимство ще бъдат разгледани кандидатурите на организации, които нямат 
одобрени и финансирани проекти по програми на Столична община, които надвишават 
10 000 лв. за един проект или сумарно“.
- в частта „Оценка на заявленията“, абзац втори, да придобие следната редакция: 
"Оценката на проектните предложения включва съдържателен преглед на представените 
идейни проекти, информация и доказателства за дейността на организацията и тяхното 
съответствие с критериите и приоритетите, както и оценка на представения бюджет и 
верификация на исканата сума. Комисията със свое решение определя проекта за 
финансиране и размера на отпуснатите средства, съгласно изготвената оценка.“
Г-н Веселин Калановски се обяви в подкрепа на доклада за антикризисни мерки за 
независимия сектор и отправи въпрос защо вносители на доклада са общински съветници 
от всички политически сили представени в СОС с изключение на ДБ.

Малина Едрева уточни, че докладът за Инициативата “Солидарност в културата” е 
внесен през март месец, когато представители на ДБ са имали друго предложение 
относно възнъгражденията на надзорните съвети. Г-жа Едрева отправи покани г-н 
Калановски да се включи като съвносител на доклада.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение, като прави следните 
изменения в Приложение 1, Направление 3,
- в частта „Изисквайия към кандидатите“
Текстът на т. 5. се изменя, както следва:



,,т. 5 С предимство ще бъдат разгледани кандидатурите на организации, които нямат 
одобрени и финансирани проекти по програми на Столична община, които надвишават 
10 000 лв. за един проект или сумарно“.
- в частта „Оценка на заявленията“, абзац втори, да придобие следната редакция: 
"Оценката на проектните предложения включва съдържателен преглед на представените 
идейни проекти, информация и доказателства за дейността на организацията и тяхното 
съответствие с критериите и приоритетите, както и оценка на представения бюджет и 
верификация на исканата сума. Комисията със свое решение определя проекта за 
финансиране и размера на отпуснатите средства, съгласно изготвената оценка.“

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

По доп. т. 3 от дневния ред:
Доклад вх. № СОА20-ВК66-4460/0.8.06.2020г. Приемане на решение за изменение и 
допълнение на Решение №139 по Протокол 11 от 16.04.2020г. на СОС по повод 
изпълнението на проекти одобрени по Столична програма „Култура“ и Календара на 
културните събития предвид обявената извънредна епидемична обстановка във връзка с 
овладяване на разпространението на СОУЮ - 19 с вносители Малина Едрева, Калоян 
Паргов и Карлос Контрера - общ. съветници

Малина Едрева докладва, че настоящият доклад е продължение на възможността, която 
Столична община дава на вече утвърдените партньори през 2020г. по Столична програма 
“Култура” и Календара на културните събития да препланират и преструктурират 
събитията си спрямо епидемиологичната обстановка причинена от СОУГО-19. Предвид 
неяснотите на развитието на пандемията, чрез настоящия доклад се предлага отпадане 
на третата покана по програма “Мобилност” на Столична програма “Култура”.

Въз основа на състоялите се разисквания бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за решение.

Общо гласували: 
в т.ч.:

13

За 13

Против няма

Въздържали се няма

т. Разни

- Писмо вх. № СОА20-ВК66-3924/20.05.2020г. за определяне на кандидати за участие в
Комисията по провеждане на избор на КСПМ до 30.06.2020 г.



Малина Едрева предложи г-н Димитър Вучев да бъде излъчен като кандидат за участие 
в Комисията по провеждане на избор на Консултативния съвет по политиките на 
младежта.

Други предложения не бяха направени. Предложението на г-жа Едрева бе прието с пълно 
единодушие.

- Писмо вх. № СОА20-ВК66-4177/29.05.2020г. за Аварийни ремонти надетски заведения.

Доц. д-р Чобанов докладва пред комисията за остър проблем в сградния фонд на детска 
градина “Калина” и районната администрация не е предприела съответните мерки и 
действия за авариен ремонт. Има реален риск за затварянето на детската градина. 
Представителите на районната администрация трябва да предприемат всички нужни 
действия.

Малина Едрева отложи дискусията по тази точка за следващото заседание на комисията 
поради невъзможност за включване към настоящото заседанието на представители на 
район “Младост”.

В допълнение на т. 10 от дневния ред, г-н М. Паргов отправи молба за придвиждване на 
доклад за ректификация на грешно име на улица “Манолаки Ташев” с вносител г-жа 
Йорданка Фандъкова, кмет на Столична община.

Поради изчерпване на дневния ред заседанието бе закрито.
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